

**TEKS PERBAHASAN**  
**PERSIDANGAN SIDANG MUDA PULAU PINANG 2022/23**

**N24 KEBUN BUNGA**

Terima Kasih Yang di-Pertua Speaker, para yang berhormat sekalian, dan semua yang telah berkumpul di sini pada hari ini.

Kita berdiri di persimpangan jalan, titik perubahan dalam sejarah negeri kita yang tercinta. Krisis pendidikan yang kita hadapi bukan sekadar isu, ia adalah seruan untuk bertindak. Panggilan untuk mengatasi cabaran dan mencipta masa depan yang lebih baik untuk diri kita sendiri, untuk anak-anak kita dan untuk generasi akan datang.

Bayangkan dunia di mana potensi tenaga kerja masa depan kita adalah terhad, di mana orang muda kita terpaksa meninggalkan impian mereka dan menetap dengan pekerjaan yang mudah dan menjana yang lebih wang daripada meneruskan kerjaya yang stabil. Laporan Jabatan Perangkaan Malaysia atau lebih dikenali dengan izinnya *Department of Statistics Malaysia (DOSM)* pada tahun 2019 dan 2020 ini menunjukkan 390,000 daripada 560,000 calon SPM berminat untuk menyertai tenaga kerja sejurus tamat peperiksaan, manakala hanya 170,000 pelajar berminat untuk menyambung pelajaran. dan lebih suka bekerja sebagai dengan izin “*influencer*” dalam talian, pemandu kereta dengan izin “*e-hailing*”, atau penunggang penghantaran makanan seperti abang-abang grabfood dan foodpanda.

Pengarah Keusahawanan, Industri dan Jaringan Komuniti di Universiti Malaysia Perlis Profesor Prof Madya Dr Shafriza Nisha Basah melahirkan kebimbangan trend itu akan menjejaskan pembangunan jangka panjang negara. Beliau menunjukkan 3 sebab utama mengapa mereka dalam kumpulan umur ini tidak berminat untuk menyambung pelajaran:

1. Lebih banyak peluang pekerjaan di platform gig,
2. Pengaruh media sosial,
3. Kepercayaan bahawa keputusan akademik yang baik tidak semestinya menjamin pekerjaan bergaji tinggi.

Selain itu, tinjauan terhadap tenaga buruh negara oleh Perbadanan Produktiviti Malaysia (MPC) mendapati 5.8% rakyat Malaysia tidak pernah menghadiri atau menamatkan sekolah. Dunia di mana negara kita berada dalam keadaan yang tidak menguntungkan dalam pasaran global, di mana kita kekurangan pekerja mahir dan profesional yang kita perlukan untuk berkembang dan berjaya. Ini bukan sekadar visi suram masa depan, ini adalah realiti yang kita hadapi hari ini. Jurang pendapatan yang wujud di negara kita menjejaskan minda generasi muda kita, dan terpulang kepada kita untuk melakukan sesuatu mengenainya. Tetapi kita tidak akan kalah, kita akan berdaya. Kita mempunyai kuasa untuk mencipta masa depan yang lebih cerah untuk negeri kita, tetapi ia bermula dengan kita. Ia bermula dengan kesediaan kita untuk mengambil tindakan, untuk melabur dalam pendidikan, dan untuk memberi peluang kepada anak muda kita untuk mengejar impian mereka. Berikut ialah beberapa cara yang boleh kita perbaiki jika kita bersatu dan bersedia untuk melabur dalam pendidikan kita:

- a) Menyediakan sokongan kewangan kepada keluarga dan pelajar untuk memastikan semua orang mendapat akses kepada pendidikan, tanpa mengira latar belakang kewangan mereka.
- b) Melabur dalam infrastruktur pendidikan, seperti sekolah, perpustakaan dan teknologi, untuk mewujudkan persekitaran pembelajaran yang lebih menyokong dan menarik untuk pelajar kita.
- c) Menyediakan peluang untuk latihan vokasional dan pendidikan tinggi untuk melengkapkan pelajar kita dengan kemahiran dan pengetahuan yang mereka perlukan untuk berjaya dalam kerjaya pilihan mereka.
- d) Menggalakkan sektor swasta melabur dalam pendidikan dan menyediakan latihan amali dan peluang pekerjaan untuk pelajar kita.
- e) Memperkukuh perkongsian kami dengan negara dan institusi lain untuk berkongsi amalan terbaik dan mencipta peluang baharu untuk pelajar kita.

Yang Berhormat sekalian, sudah tiba masanya untuk membangunkan gergasi yang sedang tidur dalam diri kita, untuk berhimpun bersama dan berjuang untuk masa depan yang lebih baik. Krisis dalam pendidikan bukan hanya krisis, ia adalah peluang. Peluang untuk kita bersatu, bekerjasama dan mencipta masa depan yang lebih cerah untuk negeri bahkan negara kita. Janganlah kita takut untuk bermimpi besar, untuk meletakkan pandangan kita tinggi dan untuk mencapai bintang. Janganlah kita takut untuk mengambil langkah yang berani, mengambil risiko dan memecah tanah baru. Yang terhormat sekalian, masa depan di tangan kita, dan terpulang kepada kita untuk membentuknya. Marilah kita menyahut cabaran dan mencipta masa depan yang lebih baik untuk negara kita.

Terima kasih.

**Muhammad Aidid Bin Muhammad Adam Panarselam**

**N24 Kebun Bunga**

**Sidang Muda 2022/23**

